



COUNCIL OF EUROPE    CONSEIL DE L'EUROPE

Strasbourg, 15 June/*juin* 2006

Cons 123 (2006) 2

**FOURTH MULTILATERAL CONSULTATION OF PARTIES TO THE EUROPEAN CONVENTION  
FOR THE PROTECTION OF VERTEBRATE ANIMALS USED FOR EXPERIMENTAL AND  
OTHER SCIENTIFIC PURPOSES (ETS 123)**

**QUATRIÈME CONSULTATION MULTILATÉRALE DES PARTIES A  
LA CONVENTION EUROPÉENNE SUR LA PROTECTION DES ANIMAUX VERTÉBRÉS  
UTILISÉS A DES FINS EXPERIMENTALES OU A D'AUTRES FINS SCIENTIFIQUES (STE 123)**

Strasbourg, 15 June / *juin* 2006

**EXECUTIVE SUMMARY  
OF THE 4<sup>TH</sup> MULTILATERAL CONSULTATION**

**RÉSUMÉ ABRÉGÉ DES TRAVAUX  
DE LA 4<sup>ÈME</sup> CONSULTATION MULTILATÉRALE**

-----

*This document will not be distributed at the meeting. Please bring this copy.  
Ce document ne sera plus distribué en réunion. Prière de vous munir de cet exemplaire.*

## **Executive Summary**

The fourth Multilateral Consultation of Parties to the European Convention for the Protection of Vertebrate Animals used for Experimental and other Scientific Purposes (ETS 123) held its meeting in Strasbourg on 15 June 2006.

During this meeting, the draft revised Appendix A of the European Convention for the Protection of Vertebrate Animals used for Experimental and other Scientific Purposes – Guidelines for accommodation and care of animals was unanimously adopted by the Parties to the Convention. It shall enter into force twelve months after its adoption, i.e. 15 June 2007, as required by Article 31 of the Convention for the Protection of Vertebrate Animals used for Experimental and other Scientific Purposes.

The Multilateral Consultation adopted the present executive summary which will serve as the basis for the report to the Committee of Ministers. It also instructed the Secretariat to prepare as soon as possible after the meeting a summary of proceedings of its works.

---

## **Résumé abrégé des travaux**

La quatrième Consultation Multilatérale des parties à la Convention européenne sur la protection des animaux vertébrés utilisés à des fins expérimentales ou à d'autres fins scientifiques (STE 123) tient sa réunion à Strasbourg le 15 juin 2006.

Lors de cette réunion, le projet d'annexe A révisé de la Convention européenne sur la protection des animaux vertébrés utilisés à des fins expérimentales ou à d'autres fins scientifiques – Lignes directrices pour l'hébergement et la santé des animaux, a été adopté à l'unanimité par les États parties à la Convention. Il entre en vigueur à l'expiration d'une période de douze mois après son adoption, le 15 juin 2007, en vertu de l'article 31 de la Convention européenne sur la protection des animaux vertébrés utilisés à des fins expérimentales ou à d'autres fins scientifiques.

La Consultation Multilatérale adopte ce résumé abrégé des travaux qui sera la base du rapport au Comité des Ministres. Le Secrétariat est chargé par la Consultation Multilatérale d'établir, le plus tôt possible après la réunion, un compte rendu des travaux.